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Protokół 
z XIII sesji Rady Gminy Pępowo 

w dniu 20 grudnia 2019 r. 
 

Obradom przewodniczył Zenon Rogala - Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 
rozpoczęła się o godzinie 12:00 i trwała do godziny 14:40. Miejsce sesji – sala posiedzeń 
w Urzędzie Gminy Pępowo. 

W sesji uczestniczyło 15 radnych, tj. 100 % ustawowego składu Rady, który stanowi 15 
radnych. Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
W obradach uczestniczyli również: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, Katarzyna 
Kmiecik-Rosa – Sekretarz Gminy, Maria Stachowiak – Skarbnik Gminy, Kinga Klozińska-
Antczak – Zastępca Skarbnika, Jacek Śląski – kierownik Wydziału Kultury i Sportu, 
Małgorzata Waleńska – kierownik Wydziału Rozwoju Gospodarczego, Józef Grobelny – 
kierownik Wydziału Służb Technicznych, Weronika Jankowska – p.o. dyrektora SP 
w Skoraszewicach, Mariola Żelazna – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
Leszek Żelazny – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Irena Wachowiak-Szudra – radca 
prawny, Mirosława Bigaj – radna Rady Powiatu Gostyńskiego, Magdalena Wajs – referent ds. 
oświaty, Jagoda Kowalewska – podinspektor ds. obsługi rady gminy i samorządów 
mieszkańców oraz sołtysi - wg załączonej listy obecności. 
 
Porządek obrad: 

 
1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych na 

nie odpowiedzi. 
7. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały nr X/67/2019 Rady Gminy Pępowo z dnia 10 lipca 2019 r. 
w sprawie zaciągnięcia pożyczki, 

b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu w 2020 r., 
c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2019-2030, 
d) zmian w uchwale budżetowej na rok 2019, 
e) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2020-2030, 
f) uchwały budżetowej na rok 2020, 
g) zmiany uchwały nr IV/29/2007 Rady Gminy Pępowo z dnia 18 stycznia 2007 r. 

w sprawie diet dla sołtysów, 
h) zmiany uchwały nr XXXII/201/2014 Rady Gminy Pępowo z dnia 27 maja 2014 r. 

w sprawie Regulaminu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie realizacji 
przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Pępowo, 

i) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Pępowo, 
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j) przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
gminy Pępowo na lata 2020-2024, 

k) zmiany uchwały nr XXIX/221/2009 Rady Gminy Pępowo z dnia 29 grudnia 
2009 r. w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg 
gminnych dla których zarządcą jest Gmina Pępowo na cele niezwiązane 
z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg, 

l) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Pępowo na rok szkolny 
2019/2020, 

m) uchwalenia programu współpracy Gminy Pępowo na rok 2020 z organizacjami  
pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, 

n) przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
na terenie gminy Pępowo na 2020 rok, 

o) przyjęcia programu przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo 
na 2020 rok. 

9. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
10. Wolne głosy i wnioski. 
11. Zamknięcie sesji. 

 
 

W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 
powitał radnych i zaproszonych gości. 
 

 W punkcie 2 – Przewodniczący stwierdził, że w obradach uczestniczy 15 radnych, co 
stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Następnie poprosił radnych o uruchomienie terminali do głosowania oraz o zalogowanie się do 
systemu. 
 
 W punkcie 3 – Przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 

W punkcie 4 – nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad. 
 

W punkcie 5 – Przewodniczący poinformował, że protokół z XII sesji Rady Gminy 
Pępowo był do wglądu w biurze Rady, gdzie każdy mógł się z nim zapoznać. W związku 
z tym zaproponował przegłosowanie go bez odczytywania. Uwag do protokołu nie zgłoszono 
i przyjęto go jednomyślnie –  15 głosami „za”. Imienny wykaz głosowań radnych stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 6 – Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym radni nie 
zgłosili żadnych interpelacji ani zapytań. 
 

W punkcie 7 – Wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto bez 
uwag. 
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W punkcie 8 – Rozpatrzono i podjęto uchwały w sprawie: 
 

a) zmiany uchwały nr X/67/2019 Rady Gminy Pępowo z dnia 10 lipca 2019 r. 
w sprawie zaciągnięcia pożyczki – projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Jak 
przypomniała, pierwotna uchwała dotyczyła pożyczki, która miała być przeznaczona na 
sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego, wynikającego z planowania realizacji 
zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa oczyszczalni ścieków komunalnych w Pępowie” na 
lata 2019-2020. Wyjaśniła, iż zmniejszenie wysokości pożyczki wynika m.in. z tego, że nie 
można finansować podatku VAT z tytułu robót; pożyczkę można przeznaczyć tylko na koszt 
kwalifikowalny, dlatego podjęcie uchwały zmieniającej i zmniejszającej pożyczkę 
z Narodowego Funduszu [Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej] do kwoty 2.811.980 zł 
jest zasadne. 
Dyskusja; 
- Radny Józef Śląski – w imieniu radnych wnioskował, aby nie czytać projektu uchwały, 
ponieważ był on już czytany na komisjach. 
- Przewodniczący – stwierdził, iż nie można tak postępować ze wszystkimi uchwałami, 
ponieważ są uchwały, które należy przeczytać. 
- Radny Ireneusz Matyla – poparł wniosek radnego Józefa Śląskiego, w szczególności 
w zakresie uchwał, które zostały już przedstawione przez p. Skarbnik. 
- Przewodniczący – zapytał, czy prawo dopuszcza takie rozwiązanie. 
- Jagoda Kowalewska – odpowiedziała, że wszystko zależy od Rady; jedynie uchwała 
budżetowa musi zostać odczytana. 
- Przewodniczący – stwierdził, że w takim razie przeczyta tylko numer uchwały i dwa ostatnie 
punkty. Dodał, że resztę radni mają na tabletach. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr XIII/91/2019 w sprawie zmiany uchwały nr X/67/2019 Rady Gminy Pępowo z dnia 10 lipca 
2019 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu w 2020 r. – projekt uchwały 
przedstawił wójt. Jak przypomniał, pomoc dla Powiatu dotyczy trzech zadań drogowych 
(chodnik w Babkowicach, droga Czeluścinek - Czeluścin i zakręt na drodze Skoraszewice – 
Wilkonice – łącznie 360.000 zł), wsparcia dla Warsztatów Terapii Zajęciowej w Piaskach 
(2.500 zł) oraz programu usuwania azbestu (12.200 zł). 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr XIII/92/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu w 2020 r. 
– imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
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c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2019-2030 – 
projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Jak wyjaśniła, proponowane zmiany w WPF na 
lata 2019-2030 są zgodne z planowanymi zmianami w uchwale budżetowej na rok 2019. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr XIII/93/2019 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 
2019-2030 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 

d) zmian w uchwale budżetowej na rok 2019 – uzasadnienie do projektu uchwały 
odczytała Skarbnik Gminy. 
Dyskusja: 
- Radny Ireneusz Matyla – zapytał, czy zwiększenie środków (o 10.000 zł) na zakup energii 
dotyczy oświetlenia czy np. szkoły. 
- Skarbnik – wyjaśniła, iż chodzi o konserwację oświetlenia – środki zabezpieczone na ten cel 
okazały się niewystarczające. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr XIII/94/2019 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2019 – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
e) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2020-2030 – projekt 
uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Wyjaśniła, iż podstawą opracowania WPF jest projekt 
uchwały budżetowej gminy na rok 2020, dane sprawozdawcze z wykonania budżetu gminy za 
lata 2017 i 2018, wartości planowane na koniec III kwartału 2019 r. oraz wytyczne ministra 
finansów. Poinformowała, że WPF Gminy Pępowo została opracowana na lata 2020-2030. 
Następnie Skarbnik przedstawiła autopoprawkę Wójta do projektu WPF, będącą 
uwzględnieniem zastrzeżeń i uwag do projektu uchwały zawartych w opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Jak podkreśliła, w uchwale pozostawiono takie same wartości, jakie przyjęto 
w projekcie. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” przyjęła autopoprawkę do 
projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2020-
2030 – imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr XIII/95/2019 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2020- 

-2030 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
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f) uchwały budżetowej na rok 2020 – punkt ten realizowano według ustalonej procedury: 
- Skarbnik Gminy – szczegółowo omówiła założenia uchwały budżetowej Gminy Pępowo na 
rok 2020 zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków. 
Następnie Skarbnik przedstawiła autopoprawkę Wójta do projektu uchwały budżetowej na rok 
2020, będącą uwzględnieniem uwag zawartych w opinii RIO – objaśnienia do autopoprawki 
stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
- Wójt – wyraził opinię, że budżet jest skrojony racjonalnie i zabezpiecza wszystkie wydatki 
bieżące, podczas gdy wiele gmin w kraju miało problem ze zbilansowaniem wydatków 
bieżących z dochodami bieżącymi. W budżecie gminy pojawiła się nadwyżka operacyjna 
w kwocie ok. 700 tys. zł, która stanowi „bezpiecznik” pozwalający na działanie i na nazwanie 
planu budżetu budżetem bezpiecznym, który pozwoli na realizowanie wszystkich zadań. Na 
zadania inwestycyjne przeznaczone zostanie łącznie 8.073.000 zł. Zaczną część z tej kwoty 
stanowi oczyszczalnia, którą gmina będzie spłacać w następnych latach. Uchwalone podatki są 
na rozsądnym, średnim poziomie w porównaniu do gmin sąsiednich. Można jedynie ubolewać 
nad tym, że dochody z budżetu państwa są znacznie mniejsze; znacząco mniejszy jest udział w 
podatku PIT, natomiast subwencja ogólna, oświatowa i wyrównawcza zwiększyły się 
nieznacznie, zatem gmina musi sporo dołożyć do oświaty. Nawiązując do zadłużenia wójt 
informował, że na koniec roku 2020 będzie ono jeszcze większe, ponieważ przyjdzie kolejna 
transza kredytu z NFOŚiGW oraz kredyt z banku mikołowskiego, jednak 
w dalszym ciągu będzie to kwota nieznacznie przekraczająca 5 mln zł, z którą gmina może 
sobie spokojnie i bezpiecznie poradzić. Zauważył, że przyszłoroczny budżet będzie budżetem 
płynnym, gdzie pojawi się m.in. zwrot podatku VAT od zapłaconych faktur za oczyszczalnię, 
zatem gmina będzie dynamicznie reagować i korygować zamierzenia inwestycyjne. 
- Skarbnik – przedstawiła informację o stanie finansowym gminy na koniec roku 2019 oraz 
opinie RIO dotyczące: Wieloletniej Prognozy Finansowej (opinia pozytywna) i projektu 
budżetu na rok 2020 (opinia pozytywna). 
Następnie przewodniczący poszczególnych Komisji stałych Rady Gminy Pępowo przedstawili 
opinie o projekcie budżetu na rok 2019. 
- Radny Zbigniew Waleński – przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej (opinia pozytywna) – 
dokument w załączeniu do niniejszego protokołu. 
- Radny Ireneusz Matyla – przedstawił opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, 
Spraw Socjalnych oraz Porządku Publicznego (opinia pozytywna) - dokument w załączeniu do 
niniejszego protokołu. 
- Radny Walerian Szafraniak – przedstawił opinię Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
Żywnościowej i Ochrony Środowiska (opinia pozytywna) - dokument w załączeniu do 
niniejszego protokołu. 
- Radny Józef Śląski – przedstawił opinię Komisji Budżetu, Inwestycji, Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej oraz Działalności Gospodarczej (opinia pozytywna) - dokument 
w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” przyjęła autopoprawkę do 



6 
 

projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2020 – imienny wykaz głosowań 
radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
W tym miejscu Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały budżetowej na rok 2020. 

Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
XIII/96/2019 w sprawie uchwały budżetowej na rok 2020 – imienny wykaz głosowań radnych 
oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
- Przewodniczący – stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie, po czym pogratulował 
Skarbnik Gminy i Wójtowi Gminy Pępowo oraz stwierdził, że budżet został skonstruowany w 
sposób zrównoważony i bezpieczny. 
 
W tym miejscu Przewodniczący ogłosił 10-minutową przerwę w obradach. Po przerwie 
przystąpiono do realizacji kolejnych punktów porządku obrad XIII sesji Rady Gminy Pępowo: 
 
g) zmiany uchwały nr IV/29/2007 Rady Gminy Pępowo z dnia 18 stycznia 2007 r. 
w sprawie diet dla sołtysów – projekt uchwały omówił wójt. Przypomniał, że diety sołtysów 
są podnoszone w ślad za wzrostem wynagrodzeń. Wyjaśnił, że w tym roku postanowił 
zaproponować podwyżkę kwotową zamiast procentowej, żeby zapobiegać powiększaniu się 
dysproporcji pomiędzy największymi a najmniejszymi dietami. Zgodnie z projektem uchwały 
podwyżka miałaby wynieść 20 zł w skali miesiąca. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr XIII/97/2019 w sprawie zmiany uchwały nr IV/29/2007 Rady Gminy Pępowo z dnia 18 
stycznia 2007 r. w sprawie diet dla sołtysów – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
h) zmiany uchwały nr XXXII/201/2014 Rady Gminy Pępowo z dnia 27 maja 2014 r. 
w sprawie Regulaminu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie realizacji 
przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Pępowo – projekt uchwały 
przedstawiła kierownik WRG Małgorzata Waleńska. Jak wyjaśniła, zmianę uchwały 
„wymusiły” dwie rzeczy: po pierwsze, należało dostosować ją do obecnie obowiązujących 
rozporządzeń w zakresie udzielania pomocy publicznej, w tym pomocy de minimis i pomocy 
w zakresie dotacji w sektorze rolnym. Drugą rzeczą jest zmiana obszarów, które podlegają 
wyłączeniu z tego dofinansowania, czyli obszarów, dla których gmina planuje w przyszłości 
budowę zbiorczej sieci kanalizacji sanitarnej. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr XIII/98/2019 w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/201/2014 Rady Gminy Pępowo z dnia 
27 maja 2014 r. w sprawie Regulaminu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie realizacji 
przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Pępowo – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
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i) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 
Pępowo – Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr XIII/99/2019 w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Pępowo – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki 
do niniejszego protokołu. 
 
j) przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
gminy Pępowo na lata 2020-2024 – Przewodniczący poinformował, że projekt tej uchwały 
również został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XIII/100/2019 w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem gminy Pępowo na lata 2020-2024 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

k)  zmiany uchwały nr XXIX/221/2009 Rady Gminy Pępowo z dnia 29 grudnia 
2009 r. w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych 
dla których zarządcą jest Gmina Pępowo na cele niezwiązane z budową, przebudową, 
remontem, utrzymaniem i ochroną dróg – projekt uchwały przedstawił kierownik Wydziału 
Służb Technicznych Józef Grobelny. Poinformował, że ustawodawca zmianą ustawy o drogach 
publicznych wymusił na samorządach obniżkę stawek za zajęcie pasa drogowego przy 
umieszczaniu urządzeń telekomunikacyjnych. W art. 40 ust. 8 ustawy 
o drogach publicznych dodano, że w odniesieniu do obiektów i urządzeń infrastruktury 
telekomunikacyjnej stawki opłaty za metr kwadratowy nie mogą przekroczyć 0,20 zł za jeden 
dzień zajmowanego pasa drogowego. W skrócie można powiedzieć, że za wszystkie prace 
związane z umieszczeniem urządzeń światłowodowych, telekomunikacyjnych gmina musi 
stosować taką stawkę. Józef Grobelny nadmienił, że za zajęcie 10 m kw. w poboczu czy 
w pasie drogowym na dzień dzisiejszy przedsiębiorca zapłaciłby 50 zł, a teraz będzie płacił 
2 zł. Za zajęcie 5 m kw. będzie to 1 zł. 
- Przewodniczący – zastanawiał się, czy przedsiębiorcy będzie się opłacało robić przelew za 
2 zł. 
- Józef Grobelny – wyjaśnił, że najpierw musi wypisać decyzję i ją wysłać, a następnie 
przedsiębiorca wpłaci przelewem 2 zł czy nawet mniej. 
- Przewodniczący – stwierdził, że jest to absurd. 
- Józef Grobelny – stwierdził, że taka jest zmiana ustawy o drogach, którą gmina musi stosować. 
Dodał, że wcześniej samorządy miały większą swobodę w tym zakresie. 
- Radny Ireneusz Matyla – zapytał, jaki jest sens podejmowania uchwały, skoro zostało to 
zapisane w ustawie. Zapytał, czy gmina może obniżyć z góry narzuconą kwotę. 
- Józef Grobelny – poinformował, że opłata nie może przekroczyć 20 groszy. 
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- Radny Ireneusz Matyla – stwierdził, że uchwała ma jedynie taki sens, że Rada może jeszcze 
obniżyć stawkę. Dodał, że inaczej nie widzi sensu podjęcia uchwały. 
- Józef Grobelny – stwierdził, że w projekcie uchwały dostosowano się do maksymalnej granicy. 
- Wójt – stwierdził, że gmina mogłaby również pobierać opłatę w kwocie 15 czy 10 groszy albo 
nie pobierać jej w ogóle. 
- Radny Krzysztof Kaczmarek – zapytał, czy dotyczy to wszystkich dróg na terenie gminy. 
- Przewodniczący – odpowiedział, że tylko dróg gminnych. Zapytał, jak to wygląda 
w przypadku dróg powiatowych. 
- Józef Grobelny – poinformował, że obowiązują tam takie same stawki, ponieważ wynika to z 
ustawy o drogach. 
- Radny Ireneusz Matyla – zastanawiał się, jaki jest sens podejmowania uchwał. 
- Józef Grobelny – wyjaśnił, że do tej pory samorządy mogły ustalać wysokość opłat za zajęcie 
pasa i były ustalone jedynie górne granice w zależności od tego, czy przedsiębiorca zajmuje 
drogę, czy pobocze. Było to 8, 5 i 3 zł, w zależności od tego, co przedsiębiorca zajmuje, i te 
stawki nadal obowiązują dla innego typu urządzeń (np. tych służących do przesyłu gazu). W 
przypadku infrastruktury telekomunikacyjnej będzie to 0,20 zł. 
- Wójt – stwierdził, że jest to pokłosie tego, co zapowiadał premier Morawiecki, czyli wsparcia 
cyfrowego rozwoju Polski. Dodał, że 30 Mb/s ma być w każdym gospodarstwie domowym, 
stąd zwolnienie dla przedsiębiorców, którzy chcą budować sieć i rozwijać internet na terenie 
całego kraju – kosztem dochodów gmin. Podsumował, że internet jest dobry dla każdego. 
- Józef Grobelny – poinformował, że samorządy mają czas na podjęcie uchwał w tej sprawie 
do 25 stycznia 2020 r. 
- Radny Walerian Szafraniak – zapytał, czy omawiana uchwała faktycznie ma zastosowanie 
wyłącznie do robót związanych z infrastrukturą telekomunikacyjną, czy nowe stawki będą 
dotyczyły wszystkich robót wykonywanych na terenie gminy. 
- Przewodniczący – stwierdził, że było wyraźnie mówione, iż chodzi o światłowody. 
- Józef Grobelny – poinformował, że jest to zmiana obowiązującej uchwały z 2009 roku, 
w której jedynie dodaje się punkt, że dla urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej będzie 
obowiązywała taka stawka; inne stawki pozostają bez zmian. 
- Przewodniczący – zapytał, czy przedstawiciele innych branż nie burzą się. 
- Józef Grobelny – odparł, że burzą się, dlaczego firmy telekomunikacyjne są promowane, 
jednak wszystko odbywa się zgodnie z prawem, a minister cyfryzacji przysyła wójtowi pisma 
z apelem o działanie na rzecz rozwoju internetu. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami 
„za”, przy 1 głosie „przeciwnym” oraz 3 głosach „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XIII/101/2019 w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/221/2009 Rady Gminy Pępowo z dnia 29 
grudnia 2009 r. w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg 
gminnych dla których zarządcą jest Gmina Pępowo na cele niezwiązane z budową, przebudową, 
remontem, utrzymaniem i ochroną dróg– imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
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l)  ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Pępowo na rok szkolny 
2019/2020 – projekt uchwały omówiła Magdalena Wajs – referent ds. oświaty. Jak wyjaśniła, 
zgodnie z obowiązującymi przepisami, gmina ma obowiązek zapewnić uczniom 
niepełnosprawnym dojazd do szkół bądź też zrefundować koszty dojazdu rodzicom, którzy 
sami dowożą dzieci do szkoły. Z dniem 3 grudnia weszły w życie nowe przepisy, które regulują 
zasady zwrotu kosztów przewozu tych dzieci i został przedstawiony wzór na obliczanie tych 
kosztów. Do wyliczenia potrzebne jest m.in. określenie cen jednostkowych paliwa na terenie 
gminy Pępowo na rok szkolny 2019/2020 – i tym celu musi zostać podjęta uchwała. W związku 
z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz przy 1 głosie „wstrzymującym” – podjęła uchwałę 
nr XIII/102/2019 w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Pępowo na rok 
szkolny 2019/2020 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 
m)  uchwalenia programu współpracy Gminy Pępowo na rok 2020 z organizacjami  
pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie – projekt uchwały 
omówił Tomasz Gruetzmacher – referent ds. sportu. Poinformował, że następstwem podjęcia 
uchwały jest możliwość pozyskiwania pieniędzy przez organizacje pozarządowe działające 
głównie na terenie gminy, jak i te spoza jej terenu, które realizują projekty i działania 
skierowane bezpośrednio do mieszkańców gminy Pępowo. Pieniądze pozyskuje na ogół 
ok. 10 organizacji, które realizują projekty społeczne – jest to m.in. działalność klubów 
i stowarzyszeń sportowych, organizacja takich imprez jak popularne „wianki” na Cegielni, 
bieżąca działalność i wyjazdy chóru, itd. Jak podsumował Tomasz Gruetzmacher, są to bardzo 
pożytecznie wydane pieniądze. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XIII/103/2019 w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Pępowo na rok 2020 
z organizacjami  pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
n)  przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
na terenie gminy Pępowo na 2020 rok – Przewodniczący poinformował, że uchwała została 
szczegółowo omówiona przez Sekretarz Gminy podczas wspólnego posiedzenia Komisji. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XIII/104/2019 w sprawie przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych na terenie gminy Pępowo na 2020 rok – imienny wykaz głosowań radnych oraz 
uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
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o)  przyjęcia programu przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo 
na 2020 rok – Przewodniczący poinformował, że uchwała została szczegółowo omówiona 
przez Sekretarz Gminy podczas wspólnego posiedzenia Komisji. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XIII/105/2019 w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy 
Pępowo na 2020 rok – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 
 W punkcie 9 – informacje o złożonych oświadczeniach majątkowych – Przewodniczący 
przedstawił informacje: 
- o oświadczeniach majątkowych na koniec kadencji 2014-2018 złożonych Przewodniczącemu 
Rady Gminy Pępowo i Wojewodzie Wielkopolskiemu – informacja 
w załączniku do niniejszego protokołu, 
- o oświadczeniach majątkowych radnych Rady Gminy Pępowo złożonych w terminie 30 dni 
od dnia złożenia ślubowania -  informacja w załączniku do niniejszego protokołu, 
- o oświadczeniach majątkowych radnych Rady Gminy Pępowo za 2018 rok – informacja 
w załączniku do niniejszego protokołu, 
- o oświadczeniach majątkowych złożonych Wojewodzie Wielkopolskiemu w terminie 30 dni 
od dnia złożenia ślubowania i za rok 2018 – informacja w załączniku do niniejszego protokołu, 
- o oświadczeniach majątkowych za rok 2018 złożonych Wójtowi Gminy Pępowo – informacja 
w załączniku do niniejszego protokołu, 
- o wynikach analizy oświadczeń majątkowych złożonych wg stanu na dzień 31 grudnia 2018 
roku przeprowadzonej przez naczelnika Urzędu Skarbowego w Gostyniu – informacja 
w załączniku do niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 10 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
- Radna Rady Powiatu Gostyńskiego Mirosława Bigaj – pogratulowała pępowskiemu 
samorządowi jednomyślnego podjęcia uchwały budżetowej na rok 2020. Podziękowała za 
dobrą współpracę z Powiatem Gostyńskim, która przynosi obopólne korzyści – dzięki temu co 
najmniej trzy inwestycje drogowe w gminie Pępowo będą kontynuowane. Podziękowała 
ponadto za wsparcie Warsztatów Terapii Zajęciowej w Piaskach, z których korzystają też 
mieszkańcy gminy Pępowo. Poinformowała, że otrzymaną ostatnio od radnych korespondencję 
przekazała dalej i stara się naciskać, żeby nie została ona odłożona ad acta, tak jak stało się z 
wnioskiem o uproszczoną sygnalizację świetlną, który mimo usilnych starań nie znalazł się w 
nowej uchwale budżetowej. Wyraziła nadzieję, że w przyszłym roku sprawa nie zostanie 
zaprzepaszczona i zadanie to znajdzie się w kolejnym budżecie. Następnie radna Mirosława 
Bigaj zaprosiła wszystkich zgromadzonych na wyjątkowe jasełka wg Kaspra Miaskowskiego, 
które objęli swym patronatem Wójt Gminy Pępowo i Starosta Gostyński, po czym złożyła 
wszystkim zebranym życzenia świąteczne. 
- Wójt – pogratulował i życzył dalszych sukcesów sportowych radnemu Walerianowi 
Szafraniakowi oraz sołtysowi Magdalenek Ireneuszowi Lewandowskiemu, którzy 
reprezentowali gminę Pępowo w turnieju tenisa stołowego o puchar Wójta Gminy Niechanowo, 
zajmując pierwsze miejsce. 
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Następnie wójt poinformował, że pałac w Pępowie najprawdopodobniej znalazł nabywcę – 
będzie to pani Renata Rogowska-Rosiello, która liczy na dobrą współpracę z gminą. 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 
W punkcie 11 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący zamknął 

XIII sesję Rady Gminy Pępowo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 

  Protokołowała                                                           Przewodniczący 

 
        Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala 


